
 

Skolebestyrelsesmøde nr. 4  

Torsdag d. 15. november 2022 

Kl. 18.00 – 20.00 

Personalerummet på Søndermarksskolen 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Anja Vilsholm, Nicklas Ackey, Line Obbekjær, Louise Walbom, Anne Bøgh 
Hansen og Patrik Nilsson 
Medarbejderrepræsentanter: Anette Sorth-Olsen og Jeanette Bech   
Elevrepræsentanter: Alma Christine Hulgaard Gebhardt og Hjalmar Morandi Ackey 
Ledelsesrepræsentanter: Line Aviaja Jørgensen, Marie Anker og Lars Kromann Myhre 
 
Afbud: Line Obbekjær, Jeanette Bech   

Dagsorden  Tidsplan Referat 

1.   Godkendelse: Dagsorden Beslutning 18:00-18:05 Dagsorden er godkendt 

2.  Nyt fra eleverne Orientering  18:05-18:10 På det lille elevrådsmøde blev der 

talt om Grøn Skole. Frito har lavet en 

grøn vision og har bl.a. plantet fem 

æbletræer og lavet en bambushule. 

Der var mange fra det lille elevråd, 

der gerne vil være med i det grønne 

råd. Næste møde er til januar. 

De små elever har et ønske om flere 

legeaktiviteter på legepladsen. 

På overbygningselevrådet blev der 

talt om emneugen.  

Der er tre forslag til navn på 

kantinen: 

Jacobs madpyramide 

Nudelhuset 

Mac Søndermark 

Line og Heidi var på besøg og fortalte 

om det Grønne råd. 4 elever meldte 

sig til at deltage i Det grønne råd til 



 

januar. 

Jacob var på mødet, og fortalte om 

mulighed for at lave hættetrøjer og 

t-shirts med logo. 

På det fælles elevråd blev der valgt 

en formand og en næstformand. 

3.  Ind- og udmeldelser Orientering 18:10-18:15 Siden sidste møde har vi indmeldt to 

elever, og vi har i samme periode 

udmeldt to elever. 

4.  Uddannelsesstatistik.dk  

(udskudt fra sidste møde 

 

På baggrund af opdaterede tal 

på uddannelsesstatistik.dk og 

nyheder i medierne omkring 

trivsel og fravær gives en 

orientering omkring de 

nøgletal der bruges til at 

sammenligne skoler i hele 

Danmark, som oplæg til en 

debat omkring forståelse af og 

arbejdet med de forskellige 

områder. 

Orientering 

og debat 

18:15-18:45 Lars har gennemgået 

uddannelsesstatistik, som er en side 

på UVM.dk 

5.  Møde med 

klasseforældrerådene 

Planlægning af dato for 

afholdelse af møde for skolens 

klasseforældreråd 

Hvad siger man ja til, når man 

melder sig til et 

klasseforældreråd? Skal vi have 

et intro/inspirationspapir?  

Debat og 

beslutning  

18:45-19:05 Patrick laver en doodle til forældrene 

i skolebestyrelsen, så en dato kan 

aftales. 

 

 

Der er stemning for, at man laver en 

arbejdsgruppe, der tager initiativ til 

at lave et inspirationspapir til 

forældre, der overvejer at melde sig 

til et forældreråd. 

 



 

6.  Arbejdslørdag den 19.11.2022 

Præsentation af program for 

arbejdslørdagen. 

Orientering  19:05-19:15 Der er udarbejdet et program, der er 

sendt ud på mail. 

Der kommer en konsulent fra Skole 

og Forældre og laver et oplæg. 

Oplægget tager udgangspunkt i, 

hvad en skolebestyrelse kan arbejde 

med, samtidig bliver der afsat tid, så 

skolebestyrelsen kan tale nærmere 

om, hvad de vil sætte særligt fokus 

på. 

Dagen er rammesat fra kl. 9 – 15 og 

foregår på Griffen. 

7.  Budget 2022 

Budgetopfølgning oktober 

Orientering 19:15-19:20 Vi forventer uændret et underskud i 

niveau 250.000-300.000.Der er en 

workshop dag med 

økonomikonsulenten den 5/12, hvor 

der skal udarbejdes budget for 2023. 

8.  Klubtilbud 

Status 

Orientering  19:20-19:25 Der er et politisk parti der er fortaler 

for klubtilbud til trods for, at det ikke 

blev en del af det kommende 

budget. 

9.  Punktet ”Det sker på skolen” 

Punktet er indført af en 

tidligere skolebestyrelse. Patrik 

præsenterer nogle 

overvejelser ift. punktet. 

Debat 19:25-19:35 Punktet har været på for at 

imødekomme et ønske om at bliver 

klogere på, hvad der foregår i skolen. 

Punktet kunne også være med til at 

motivere nogle flere til at finde vej 

ind til referatet. 

Formen på, hvordan punktet skal 

formidles kan der arbejdes videre 

med. 

 

10.  Det sker på skolen 

• Orientering fra 

medarbejder-

Orientering 19:35-19:45  



 

repræsentanterne 

11.  Meddelelser/orientering (B) 

Formand 

 

Ledelse  

 

Medarbejdere 

 

Andre 

 

Orientering 19:45-20:00 

 

Skolebestyrelsen skal lave principper 

for ”Meddelelsesbogen” På 

Bornholm kommer 

meddelelsesbogen til at ligge i 

Minuddannelse. 

Niklas og Patrick var afsted til et 

landsmøde i Skole og forældre i den 

forgangne weekenden. 

”Frihedsdagsordenen” var et 

omdrejningspunkt for landsmødet. 

Børne og skoleudvalget har besluttet 

at sende et brev i høring i forhold til 

en ny strategi om Fælles folkeskole 

Bornholm. Der er høringsfrist den 

14/12. Der efterspørges folk til at 

udarbejde høringssvaret. Alternativt 

laver Lars et udkast, som 

skolebestyrelsen kan kommentere 

på. Lars sender materialet ud på 

torsdag den 17/11. 

Første Hjælp er obligatorisk på 

udvalgte klassetrin (2., 6. og 8. 

klasse). Det undersøges nærmere, 

hvordan vi gør det på 

Søndermarksskolen 

12.  Til pressen beslutning Der kommer snart en annonce om 

Åbent Hus i forbindelse med 

indskrivning af kommende 0.klasser. 

13.  Eventuelt orientering  

14.  Punkter til kommende møder Beslutning Budget 2023 

At rammesætte punktet: ”Det sker 

på skolen” 

”Meddelelsesbogen” 



 

Trivselsmåling 

 

15.  Godkendelse af referat, der 

godkendes efter hvert punkt. 

Ved mødets afslutning 

underskrives underskriftsblad. 

Beslutning  

16.  Lukket punkt orientering  

 


